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Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice - Sídlisko KVP 
 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica 
 

z V. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Košice - Sídlisko KVP konaného dňa 

5. apríla 2023 o 17:00 hodine v mimoriadnom termíne v priestoroch Miestneho úradu MČ 

Košice - Sídlisko KVP, Trieda KVP č.1, I. poschodie, zasadacia miestnosť      

 

Prítomní poslanci MZ:     Podľa prezenčnej listiny z V. zasadnutia miestneho zastupiteľstva, 

                                             ktorá tvorí prílohu zápisnice.  

 

Ospravedlnení poslanci:   Ing. Lukáš Boritáš                                 

 

Ďalší prítomní a zamestnanci mestskej časti:             

                                             Podľa prezenčnej listiny, ktorá tvorí prílohu tejto zápisnice. 

 

1. Otvorenie  

Zástupca starostu Ing. Roman Matoušek o 17:01 hodine otvoril V. rokovanie Miestneho 

zastupiteľstva Mestskej časti Košice - Sídlisko KVP, ktoré sa uskutočnilo v mimoriadnom 

termíne a privítal všetkých prítomných. Ospravedlnil neúčasť Mgr. Ladislava Lörinca - 

starostu mestskej časti a poslanca Ing. Lukáša Boritáša na tomto zasadnutí. Poslanecký zbor 

požiadal o vykonanie prezentácie, po jej vykonaní skonštatoval, že miestne zastupiteľstvo je 

uznášania schopné, prezentovalo sa 12 poslancov.    

Návrh programu rokovania obdržali poslanci e-mailom. Zástupca starostu prečítal návrh 

zverejneného programu rokovania a prítomných poslancov požiadal o predloženie návrhov na 

vypustenie bodov programu rokovania.  

 

Keďže takéto návrhy neboli, nasledovalo hlasovanie poslaneckého zboru.    

 

1. a) Schválenie programu rokovania  

Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice - Sídlisko KVP schvaľuje program rokovania 

uvedený v pozvánke - zverejnený: 

1. Otvorenie 

a) Schválenie programu rokovania    
b) Voľba návrhovej komisie 
c) Určenie overovateľov zápisnice 

2. Návrh Memoranda o rozdelení nenávratného finančného príspevku z pripravovanej výzvy 
     v rámci Operačného programu IROP cieľom PO 9 FAST-CARE                    
3. Rôzne  
4. Záver    

 

Počet  prítomných poslancov:  12  

Počet poslancov, ktorí sa zúčastnili hlasovania:  12 

Hlasovanie:  Za hlasovalo 12, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasoval 0                  Návrh bol prijatý.  
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Po schválení programu rokovania uvedeného v pozvánke - zverejneného, zástupca starostu 

požiadal poslanecký zbor o predloženie návrhov na doplnenie programu. Keďže takéto 

návrhy neboli, zástupca starostu skonštatoval, že dnešné rokovanie miestneho zastupiteľstva 

sa riadi schváleným programom.   

 

1. b) Voľba návrhovej komisie   

 Zástupca starostu: Požiadal poslancov o návrhy na voľbu členov návrhovej komisie. 

Za člena návrhovej komisie bol navrhovaný poslanec: Ing. Milan Pach.              

 

Návrh na uznesenie - návrhová komisia: 

Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice - Sídlisko KVP  

volí   

návrhovú komisiu v zložení:  Ing. Milan Pach.            

 

Počet  prítomných poslancov:  12  

Počet poslancov, ktorí sa zúčastnili hlasovania: 12 

Hlasovanie:  Za hlasovalo 12, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasoval 0                  Návrh bol prijatý.  

 

1. c) Určenie overovateľov zápisnice    

 Zástupca starostu: Za overovateľov zápisnice pre dnešné rokovanie určil pána poslanca Ing. 

Romana Matoušeka a pána poslanca Ing. Milana Pacha.   

 
2. Návrh Memoranda o rozdelení nenávratného finančného príspevku z pripravovanej 

výzvy v rámci Operačného programu IROP cieľom PO 9 FAST-CARE  

Zástupca starostu: Otvoril bod programu rokovania a na úvod povedal, že Mestskej časti 

Sídlisko - KVP bol zo strany mesta Košice doručený návrh memoranda o rozdelení 

nenávratného finančného príspevku z pripravovanej výzvy v rámci Operačného programu 

IROP, prioritná os 9 FAST-CARE, ktorého cieľom je pokryť a refundovať náklady súvisiace 

s rýchlou reakciou miestnej územnej samosprávy na potreby skupiny utečencov s dočasným 

útočiskom, ktorí prišli na Slovensko za obdobie marec - november 2022. V zmysle 

predmetnej výzvy vyhlásenej Ministerstvom informatizácie, regionálneho rozvoja a investícií 

SR sú oprávnenými prijímateľmi nenávratného finančného príspevku mestské časti mesta 

Košice. Návrh memoranda uvažuje s prerozdelením nenávratného finančného príspevku 

získaného mestskými časťami medzi mesto Košice a mestské časti. V prípade Mestskej časti 

Košice - Sídlisko KVP je celková suma žiadaného nenávratného finančného príspevku vo 

výške 335 400 EUR, pričom podľa návrhu memoranda má byť mestu Košice prevedená suma 

178 644 EUR. Takto získané finančné prostriedky od mestských častí navrhuje mesto 

prerozdeliť medzi tie mestské časti, ktoré majú nárok na nenávratný finančný príspevok vo 

výške nižšej ako 40 000 EUR v prípade malých mestských častí a nižšej ako 90 000 EUR 

v prípade veľkých mestských častí. V prípade akceptácie memoranda v jeho navrhovanom 

znení by teda Mestskej časti Košice - Sídlisko KVP  ostal  nenávratný  finančný  príspevok  

vo výške 156 756 EUR. Mestská časť Košice - Sídlisko KVP podala žiadosť o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku v rámci predmetnej výzvy dňa 28. 03. 2023. Dodal, že 

všetci si uvedomujeme skutočnosť, že v minulom roku zhruba v tomto období začala vojna na 

Ukrajine. Boli sme svedkami toho, ako ľudia húfne utekali z krajiny. Tým, že Košice sa 

nachádzajú na východe Slovenskej republiky a sú veľmi blízko hranice s Ukrajinou, stali sme 

sa ako krajské mesto prvým útočiskom pre utečencov. Z toho nám vyplývala aj pomoc, ktorú 

sme poskytli. Toto si uvedomovala aj európska únia, a práve preto v spolupráci 

s Ministerstvom informatizácie, regionálneho rozvoja a investícií SR bola vypísaná výzva, 

v rámci ktorej bola pre mestá a obce alokovaná paušálna hodnota na jedného utečenca. 

Mestská časť má nárok na túto čiastku. V rámci výzvy poberateľmi nenávratného príspevku 

mali byť mestá, neuvažovalo sa o mestských častiach. Rozhodnutím poslancov národnej rady 
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sa poberateľmi príspevku stali mestské časti mesta Košice a mesta Bratislava. Z tohto dôvodu 

vzniklo toto memorandum. Mesto Košice počítalo s týmito finančnými prostriedkami, avšak 

oprávnenými žiadateľmi boli mestské časti. Povedal, že poslanci mesta Košice vedia, ako 

prebiehali jednotlivé rokovania. Ešte predtým, ako bolo jasné, kto bude poberateľom 

príspevku, sa Rada starostov zhodla na kľúči, ako príspevok rozdeliť. Z tohto dôvodu bol 

doručený materiál na mestskú časť. Memorandum je vôľa dvoch strán, ktoré sa na niečom 

dohodli, nie je to žiaden záväzok. Je dôležité, za akých podmienok memorandum prijmeme, 

a nie v akom pomere ho prijmeme. Ak sa podmienky v rámci mesta zmenia, je potrebné, aby 

mestské zastupiteľstvo zasadlo a rozhodlo o prerozdelení týchto finančných prostriedkov. Je 

však potrebné prihliadnuť na výpadok finančných prostriedkov v tomto roku. Ako jedna 

z mála mestských častí máme schválený rozpočet, pri jeho tvorbe mestská časť vychádzala 

z východísk z roku 2022, aj keď sme nevedeli, aká suma nám bude alokovaná. Takto môže 

mestská časť funkčne a efektívne pracovať. K bodu rokovania otvoril diskusiu. 

p. Koszoru: Povedal, že keď videl návrh zo strany mesta Košice, bol sklamaný, pretože 

obsahuje návrh, aby sa mestská časť delila s mestom Košice v tak výraznej sume. Mestská 

časť Košice - Sídlisko KVP má ako jediná veľká mestská časť kompetencie, vďaka ktorým sa 

stará o zeleň, komunikácie, detské ihriská atď. Suma podielových daní na obyvateľa, aj 

napriek najvyššej hodnote v histórii, dostatočne nepokrýva náklady na túto údržbu. Mesto 

Košice o tom vie, a napriek tomu posiela na Mestskú časť Košice - Sídlisko KVP návrh na 

rozdelenie týchto prostriedkov takmer 50-percentným podielom. Je to prekvapivé a bez 

akejkoľvek sebareflexie zo strany mesta Košice. Povedal, že rovnako ako aj kolegovia, nie je 

ochotný podporiť návrh zo strany mesta. Osobne uvažoval, či vôbec  sa s mestom Košice 

nejakým spôsobom podeliť aj napriek tomu, že fungujeme spoločne v dvojstupňovej 

samospráve. Ak by iné mestské časti mali záujem o kompetencie, ako naša mestská časť 

a mali by fungovať s takou mierou podielových daní, zrejme by tieto kompetencie nechceli. 

V súčasnej dobe a za súčasných podmienok nie je na mieste z našej strany z týchto 

prostriedkov prevádzať podiel mestu Košice. V rámci dvojstupňovej samosprávy je istá miera 

solidarity zo strany mestskej časti dobrou vôľou a tiež  vyjadrením o dobré vzťahy s mestom 

Košice. Na záver dodal, že dúfa, že mesto Košice v budúcnosti bude voči mestským častiam 

aktívnejšie, bude viac spolupracovať a uvedomí si, že rozvoj mestských častí je rozvoj mesta. 

Cítia to najviac obyvatelia, ale bez peňazí a podpory mesta to nejde.  

p. Tóth: Povedal, že je rád, že pani ministerka Veronika Remišová vyšla v ústrety 

požiadavkám a o finančné prostriedky môžu žiadať nielen mestá a obce, ale aj mestské časti.  

Jeho osobný názor je, že mesto Košice by tieto finančné prostriedky nedelilo. Aj mesto 

Košice malo výdavky, rovnako aj Ministerstvo vnútra SR, Ministerstvo obrany SR, aj 

Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR, a tiež okresný úrad preplácali výdavky na 

utečencov. Štát bol pripravený pomôcť. Preto tieto finančné prostriedky sú určené pre 

mestské časti, a nie aby sa mestská časť delila s mestom Košice. Mesto Košice ešte nemá 

schválený rozpočet. Peniaze mesto dostane od štátu, tie by primátor delil, ako uzná za vhodné, 

ale pochybuje, že by niečo dal pre mestské časti. Tiež uviedol, že by najradšej hlasoval za 

nulu, ale na základe predchádzajúcich rozhovorov budeme súdržní. Dodal, že primátor by si 

mal zobrať príklad z nášho starostu, ktorý si nenavýšil odmenu o 40 %. Tiež si myslí, že keď 

treba šetriť, začať treba od seba. Tieto prostriedky sú určené pre mestské časti a ich rozvoj, 

a nie na plátanie dier mesta Košice. Dodal, že bola dohodnutá suma, osobne je za nulu. 

Zástupca starostu: Uviedol, že v zmysle solidarity s mestom Košice aj ostatnými mestskými 

časťami vzišiel spoločný návrh poslancov, ktorý reflektuje požiadavky Mestskej časti Košice 

-  Sídlisko KVP vzhľadom na úplne iné kompetencie oproti iným mestským častiam. Dodal, 

že ako predseda Finančnej komisie vidí, ako je tvorený rozpočet, a že žiadne transfery sa 

v roku 2023 pre mestskú časť poskytovať nebudú. Mestská časť bude mať možno navýšenú 

podielovú daň na vyššiu sumu, ako v predchádzajúcom roku, ale nastal pokles počtu 

obyvateľov. Takže alokovaná suma z mesta Košice je na úrovni minulého roka. 

S prihliadnutím na tieto faktory je dôležité povedať, že chceme byť solidárni, chceme prispieť 
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z tejto čiastky. Predniesol poslanecký návrh na uznesenie v znení: Miestne zastupiteľstvo 

Mestskej časti Košice - Sídlisko KVP za a) schvaľuje prerozdelenie nenávratného finančného 

príspevku z pripravovanej výzvy v rámci Operačného programu IROP cieľom PO 9 FAST-

CARE, v súlade so špecifickým cieľom 9.1, ktorého cieľom je pokryť a refundovať náklady 

súvisiace s rýchlou reakciou miestnej územnej samosprávy na potreby skupiny utečencov 

s dočasným útočiskom, ktorí prišli na Slovensko v období marec - november 2022 v pomere 

10 % pre mesto Košice a 90 % pre Mestskú časť Košice - Sídlisko KVP, za b) poveruje 

starostu Mestskej časti Košice - Sídlisko KVP k podpísaniu Memoranda o rozdelení 

nenávratného finančného príspevku medzi mestom Košice a mestskými časťami mesta Košice 

v súlade s prijatým uznesením. Na záver dodal, že 10 % predstavuje sumu 33 540 EUR.  

p. Koszoru: Povedal, že vďaka týmto prostriedkom si mestské časti v rámci mesta Košice 

vedia svojpomocne opraviť komunikácie, miestne cesty, chodníky, detské ihriská a pod. Aj 

naša mestská časť na základe kompetencií vie bez súhlasu mesta použiť finančné prostriedky 

na svoj rozvoj, projekty, a tak sa mestská časť môže výrazne posúvať vpred. Len vďaka 

čerpaniu externých zdrojov máme možnosť naďalej aj napriek nepriaznivej finančnej situácii 

rozvíjať túto mestskú časť. Dodal, že si myslí, že je dobré ponechať si väčšiu časť z týchto 

prostriedkov.  

Zástupca starostu: Zdôraznil, že východiskom je podielová daň na občana vo výške 66,40 

EUR, a tak aj pristupujeme k tomuto memorandu. Ak sa tieto hodnoty budú meniť, ako 

poslanci miestneho zastupiteľstva budeme reagovať zvolaním mimoriadneho rokovania.   

Ing. Michalus: Rozhodol sa povedať svoje stanovisko. Uviedol, že delenie peňazí je vždy 

problematické, niekto je spokojný a niekto nespokojný. Tento rok bojujeme, hľadáme nejaké 

rezervy a hlavne externé zdroje na projekty, ktoré chce mestská časť realizovať. Mestská časť 

v tomto zlom období v rámci šetrenia pristúpila aj k nepopulárnym opatreniam, a to 

k znižovaniu stavu zamestnancov. Do toho vstúpili externé vplyvy, ako bola zimná údržba. 

Konečne sa naskytla možnosť a prídu peniaze, s ktorými sme nerátali, máme tak možnosť 

rozdeliť ich na bežné veci. Ak poslanci schvália ľubovoľné percento, zas to bude na úkor 

mestskej časti. Taktiež peniaze boli rozdeľované na základe určitých stanovených kritérií, 

teda koľko utečencov mestská časť ubytovala. Preto v memorande neporozumel tomu, prečo 

sa máme uskromniť. Prečo má mestská časť, kde je ubytovaný jeden Ukrajinec dostať odrazu 

40 000 EUR z našich peňazí. Nie je v tom absolútne logika. Napríklad Staré mesto bolo 

utečeneckou krízou najviac postihnuté. Aj naša mestská časť pomáhala, ako vedela. Považuje 

to za nespravodlivé a nesystémové. Ak sa máme deliť, tak nech tými peniazmi mesto pokryje 

to, na čo mu peniaze chýbajú, napr. opravu ciest, zeleň atď. Tiež povedal, že prečo majú 

mestské časti, ktoré sa na pomoci nepodieľali, dostať peniaze zadarmo. Zase idú peniaze 

niekam, kde by nemali a kde sa stratia. Dodal, že to je jeho názor na transakciu, ktorú je 

potrebné s mestom Košice odsúhlasiť, ale v tomto prípade by trval na nule. Tiež máme 

rozbehnuté projekty, napr. renovácia priestorov.   

Ing. Takáč, PhD.: Dodal, že tak ako povedal pán prednosta, ak by mesto budovalo nejaké 

záchytné centrum pre utečencov, keďže je predpoklad, že migračná kríza nekončí, vtedy by 

sme mohli rozprávať o percentách. Avšak tento návrh mesta nie je nič iné, ako vykrytie 

deficitu v rozpočte vo forme kapitálových výdavkov pre mestské časti formou transferu. Je to 

použitie finančných prostriedkov na niečo, čo nesúvisí s predmetom a meritom veci.   

p. Tóth: Podal procedurálny návrh na 5-minútovú prestávku. 

Zástupca starostu: Požiadal poslanecký zbor o hlasovanie.  

 

Počet prítomných poslancov: 12  

Počet poslancov, ktorí sa zúčastnili hlasovania: 12  

Hlasovanie: Za hlasovalo 11, proti 1, zdržalo sa 0, nehlasoval 0                   Návrh bol prijatý.  

 

Zástupca starostu: Po ukončení 5-minútovej prestávky požiadal prítomných poslancov, aby sa 

prezentovali. Prezentovalo sa 12 poslancov, rokovanie k bodu programu č. 2 pokračovalo. 
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Keďže do diskusie sa už nikto neprihlásil, zástupca starostu ju uzavrel a slovo dostala 

návrhová komisia k predneseniu návrhu na uznesenie.   

 

Návrh na uznesenie - Poslanecký návrh Ing. Romana Matoušeka.  

Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice - Sídlisko KVP  

a)  schvaľuje  

prerozdelenie nenávratného finančného príspevku z pripravovanej výzvy v rámci 

Operačného programu IROP cieľom PO 9 FAST-CARE, v súlade so špecifickým cieľom 

9.1, ktorého cieľom je pokryť a refundovať náklady súvisiace s rýchlou reakciou miestnej 

územnej samosprávy na potreby skupiny utečencov s dočasným útočiskom, ktorí prišli na 

Slovensko v období marec - november 2022  

v pomere 10 % pre mesto Košice a 90 % pre Mestskú časť Košice - Sídlisko KVP                   

b)  poveruje 

starostu Mestskej časti Košice - Sídlisko KVP k podpísaniu Memoranda o rozdelení 

nenávratného finančného príspevku medzi mestom Košice a mestskými časťami mesta 

Košice v súlade s prijatým uznesením. 

 

Počet  prítomných poslancov:  12  

Počet poslancov, ktorí sa zúčastnili hlasovania: 12 

Hlasovanie:  Za hlasovalo 12, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasoval 0                  Návrh bol prijatý.  

 

3. Rôzne 

Zástupca starostu: Otvoril bod programu rôzne a diskusiu k nemu. Informoval, že na 

predchádzajúcom rokovaní miestneho zastupiteľstva poslanecký zbor vzal na vedomie 

vzdanie sa členstva vo Finančnej komisii neposlanca Ing. Františka Palka. Ako predseda tejto  

komisie predložil poslanecký návrh na uznesenie k voľbe člena v znení: Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti volí Ing. Janu Vargovú, PhD. za členku - neposlankyňu 

Finančnej komisie.   

p. Koszoru: Obdržal podnet od občana zo Zombovej ulice ohľadom brezy, ktorá sa nachádza 

na tejto ulici medzi číslami 31 a 33. Breza je vysoká a naklonená smerom k parkovisku, a je 

tu oprávnená obava, či strom s týmto náklonom odolá vetrom. Opýtal sa, či by bolo možné 

strom skontrolovať, nakoľko mestskej časti poskytuje odborné konzultácie Ing. Gregorek, 

PhD.   

Zástupca starostu: Požiadal pána poslanca o upresnenie lokality. 

p. Pach: Opýtal sa, či Oddelenie výstavby a majetku registruje podnet na rozjazdenú cestu 

v okolí blokov na Čordákovej 26, ktorú spôsobili autá Kositu. Požiadal o vyriešenie situácie.  

Ing. Čop: Odpovedal, že podnet registrujeme, spoločnosti Kosit bola zaslaná reklamácia. 

Doplnil, že spoločnosť doteraz chodila s malými autami, avšak v poslednej dobe začali chodiť 

s väčšími, ktoré sa nezmestia na chodníky. Zatiaľ nemáme z ich strany žiadnu reakciu.    

 

V bode rôzne sa do diskusie už nikto z prítomných neprihlásil, zástupca starostu ju ukončil 

a požiadal návrhovú komisiu o prečítanie návrhu na uznesenie. 

 

Návrh na uznesenie - Poslanecký návrh Ing. Romana Matoušeka. 

Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice - Sídlisko KVP  

volí   

Ing. Janu Vargovú, PhD. za členku - neposlankyňu Finančnej komisie.   

 

Počet  prítomných poslancov:  12  

Počet poslancov, ktorí sa zúčastnili hlasovania: 12 

Hlasovanie:  Za hlasovalo 12, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasoval 0                  Návrh bol prijatý.  
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4.  Záver  

Zástupca starostu mestskej časti Ing. Roman Matoušek po vyčerpaní programu rokovania 

Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Košice - Sídlisko KVP poďakoval všetkým 

prítomným za účasť a rokovanie o 17:46 hodine ukončil.  

Zápisnica je vyhotovená  formou písomného záznamu z rokovania. 

Súčasťou tejto zápisnice je úplný zvukový záznam, ktorý je archivovaný na právnom oddelení 

Miestneho úradu MČ Košice - Sídlisko KVP.   

Prílohu zápisnice  tvorí: 

- Prezenčná listina poslancov  

- Prezenčná listina ďalších prítomných 

- Výpisy o hlasovaní poslancov z V. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva MČ Košice -

Sídlisko KVP, konaného dňa 05. 04. 2023 v mimoriadnom termíne z hlasovacieho 

zariadenia firmy A. S. Partner, s. r. o., Košice. 

 

 

 

 

 

 

 

Dňa 28.04.2023 .......................                 Dňa 28.04.2023  ...........................  

      

      Ing. Miroslav Michalus, v. r.                                       Mgr. Ladislav Lörinc                                                             

                prednosta                starosta   

                                                                                       v. z. Ing. Roman Matoušek, v. r.                                                               

                                                                                      

 

Overovatelia zápisnice :   

 

 

 

 

Dňa 28.04.2023 ......................                                   Dňa 04.05.2023 .............................  

     

            Ing. Roman Matoušek, v. r.                 Ing. Milan Pach, v. r.    

     

       
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V Košiciach dňa 19. 04. 2023 

Zapísala: Ing. Ľubica Spišáková  

                právne oddelenie   


